
Rada Miasta 
  Tychy 
 
 
 

Protokół nr 0063/32/KOiSS/09 
z  posiedzenia Komisji O światy i Spraw Społecznych  

 w dniu 19.03.2009r.  
 

 
I. Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 15.00. 

 
II. Komisja obradowała  w składzie: 6 radnych (lista obecności  załącznik nr 1 do 

protokołu). Zaproszeni goście według listy obecności- załącznik nr 2. 
 
III. Prowadzenie: Pani radna mgr Aleksandra Spisak - Golemo – Przewodnicząca 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych. 
 

IV. Przewodnicząca zaproponowała  następujący porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie protokołu KOiSS z posiedzenia w dniu 19.02.2008r. 
3. Plany naborowe do szkól i przedszkoli na rok szkolny 2009/2010. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Przedszkolu nr 25 w 

Tychach. 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia świadczeń przedszkoli pro-

wadzonych przez Miasto Tychy. 
6. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tychach 

za rok 2008.   
7. Sprawy bieŜące, wolne wnioski. 
8. Zakończenie posiedzenia.       
PowyŜszy porz ądek obrad Komisja przyj ęła jednogło śnie.   

 
 
Ad.1.  Przewodnicząca otwarła posiedzenie Komisji i stwierdziła quorum, pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 
Ad.2.  Komisja przyjęła protokół  z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych od-
bytego w dniu  19.02.2009r. 
Głosowanie: za: 4,  p: 0, wstrz.:1 
 
Ad.3.   Temat zreferowała Dyrektor Miejskiego Zarządu Oświaty Pani Dorota Gnacik. Pa-
ni Dyrektor poinformowała, Ŝe plany naborowe zostały ustalone w oparciu o aktualne da-
ne demograficzne, jak równieŜ preferencje uczniów i rodziców, w szkołach podstawo-
wych i gimnazjalnych zostały przeprowadzone ankiety. Plany w trakcie naboru korygo-
wane   są  na  bieŜąco. Ponadto Miejski Zarząd Oświaty, w wyniku współpracy z Powia-
towym Urzędem Pracy, w zakresie badania rynku tworzy listę zawodów poszukiwanych, 
co przekłada się na uruchamianie klas preferowanych kierunków  kształcenia w szkołach 
zawodowych i technikach.   
Dane tabelaryczne stanowią załącznik nr 3 do protokołu. 
 
-Radny Jacek Mrozowski zapytał: jakie kierunki  kształcenia zostaną uruchomione w Ze-
spole Szkół nr 5, po likwidowanym Zespole Szkół nr 3  i jakie nowe kierunki planuje się 
uruchomić. 
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- Pani dyrektor odpowiedział, Ŝe są to klasy kształcące w zawodach: fryzjer, sprzedawca 
oraz kierunki wielozawodowe, czyli wszystkie, które funkcjonowały do tej pory w Zespole 
Szkół nr 3.   
W uzupełnieniu wypowiedzi Pani dyrektor poinformowała, Ŝe nowością jest otwarcie 
technikum uzupełniające o kierunku – technik fryzjerstwa. 
 
Ad.4.  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania imienia 
Przedszkolu nr 25 w Tychach (załącznik nr 4) 
Głosowanie: za; jednogło śnie.  
 
Ad.5 . Pani Dyrektor Dorota Gnacik poinformowała, Ŝe przedstawiona w treści uchwały 
wysokość opłat obejmuje część kosztów świadczenia usług wykraczających poza pod-
stawę programową wychowania przedszkolnego (bez  kosztów przygotowania posiłków). 
-Radny Jacek Mrozowski zapytał na czym polega róŜnica pomiędzy prezentowanym pro-
jektem, a jego wersją poprzednią, zakwestionowaną przez nadzór prawny Wojewody 
Śląskiego.  
-Pani Dyrektor odpowiedział, iŜ przedmiotowy projekt uchwały róŜni się przedmiotem od-
płatności. Poprzednia uchwała proponowała odpłatę w  wysokości 140 zł. za przygoto-
wanie posiłków, czyli częściową refundację kosztów utrzymanie kuchni. Nadzór Wojewo-
dy zakwestionował powyŜszy zapis.  W aktualnym projekcie uchwały proponuje się stałą 
odpłatność za zajęcia wychowawczo – opiekuńcze i dydaktyczne, przekraczające 5 go-
dzinną podstawę programową.   
-Radny Jacek Mrozowski zapytał czy w przypadku absencji dziecka w przedszkolu, bę-
dzie pomniejszana opłata. 
-Pani Dyrektor przekazał, iŜ nie przewiduje się zmniejszanie opłat, gdyŜ jest to opłata  o 
charakterze  stałym, niezaleŜna od ilości dni uczęszczanych przez dziecko do przedszko-
la. 
-Radna Barbara Konieczna stwierdziła, iŜ jest przeciwna podnoszeniu opłaty stałej w 
przedszkolach i w związku z powyŜszym będzie głosowała przeciwko proponowanemu 
projektowi. 
-Radny Zygmunt Marczuk wyraził swoją wątpliwość dotyczącą  równości korzystania z 
proponowanych zajęć ponadprogramowych,  opłata uiszczana jest za wszystkie zajęcia o 
których mowa w § 2,   w związku z tym ile zapłaci dziecko korzystające z mniejszej ilości 
zajęć. Radny nie zgodził się równieŜ na wpisanie w katalog świadczeń zajęcia logope-
dyczne, gdyŜ w Rozporządzeniu w sprawie zasad udzielania i organizacji pomocy psy-
chologiczno – pedagogicznej w publicznych szkołach, przedszkolach i palcówkach ,  jest 
mowa, iŜ pomoc psychologiczno – pedagogiczna jest organizowana a zajęcia są  dobro-
wolne i nieodpłatne. Ponadto Pan Radny zwrócił uwagę, iŜ Rada Miasta nie jest właści-
wym organem do ustalenia terminu wnoszenia opłat za świadczenia przedszkoli oraz za-
sad zwolnienia z opłaty, powyŜsze powinno być regulowane Zarządzeniem Prezydenta 
Miasta,  
-Przewodnicząca Komisji poparła stanowisko Radnego Zygmunta Marczuka w kwestii 
wykreślenia  zajęć logopedycznych z katalogu zajęć fakultatywnych. 
 
W związku ze zgłoszonymi uwagami do projektu uchwały Dyrektor Miejskiego Zarządu 
Oświaty Pani Dorota Gnacik zaproponowała przyjęcie następujących autopoprawek:  
-dopisanie w § 2 ust.2 pkt. 3 słowa; „muzyczne”, 
-wykreślenie w § 2 ust. 2 punktu 6(w całości), 
-wykreślenie w § 3 ustępu 4 (w całości), 
-wykreślenie w § 4 ustępu 2 (w całości) 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawkami  w sprawie 
ustalenia odpłatności za świadczenia przedszkoli prowadzonych przez Miasto Tychy (za-
łącznik nr 5).   
Głosowanie; za; 5, przeciw: 1, wstrz.:0 
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Ad.6 . Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tychach 
za 2008 rok przedstawiła Dyrektor Marianna Feith (załącznik nr  6). 
Komisja powy Ŝsze sprawozdanie przyj ęła do wiadomo ści. 
 
Ad.7  Komisja zapoznała się z pismami: 

 
a) Dyrektora Ośrodka „Christoforos” w Tychach ks. Józefa Szklorza (załącznik nr 

7), decyzją Komisji pismo zostanie skierowane do Prezydenta Miasta, celem 
udzieleni odpowiedzi zainteresowanym, z kopią dla Komisji. 

 
b) Rady Rodziców Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego  (załącznik 

nr 8) oraz  odpowiedzią  na ww. pismo Miejskiego Zarządu Oświaty (załącznik 
nr 9).  
Radny Zygmunt Marczuk w związku z prezentowanymi pismami zwrócił się z 
zapytaniem w sprawie  moŜliwości zatrudnienia rehabilitanta w SOS-W.  
-Zastępca Prezydenta Pani Daria Szczepańska wyjaśniła, Ŝe usługi rehabilita-
cyjne zostały zaliczone przez Narodowy Fundusz Zdrowia do usług medycz-
nych i w związku z tym nie ma moŜliwości pokrycia kosztów zatrudnienia re-
habilitanta w placówkach oświatowych. Pozostaje tylko moŜliwość  urucho-
mienia w placówkach oświatowych (integracyjnych, specjalnych) gabinetów 
lekarskich, świadczących zakontraktowane usługi rehabilitacyjne.  

 
Radny Zygmunt Marczuk zgłosił wniosek o treści jak niŜej: 
- Komisja wnioskuje o przedstawienie przez Miejski Zarząd Oświaty na kolej-
nym posiedzeniu Komisji Oświaty i Spraw Społecznych ustaleń w kwestii moŜ-
liwości zatrudnienia w placówkach oświatowych (w tym w przedszkolach, 
szkołach integracyjnych i specjalnych) rehabilitanta oraz sposobu finansowa-
nia tego zatrudnienia (załącznik nr 10). 
Głosowanie: za: jednogło śnie.    

 
c) Rady Pedagogicznej Zespołu Szkół nr 3 w Tychach (załącznik nr 11). Pani Dy-

rektor Dorota Gnacik odnosząc się do pisma poinformowała, Ŝe nie cała Rada 
Pedagogiczna, w tym Dyrektor, podpisała się pod ww. listem. Nie jest równieŜ 
prawdą, Ŝe  nauczyciele Zespołu Szkół i pracownicy nie są informowani o pla-
nowanych zmianach. Zespół Szkól nr 3 współpracuje z Zespołem Szkół nr 5, 
gdzie likwidowana placówka (ZS nr 3) ma być przeniesiona.  Ponadto psycho-
log szkolny pracuje z młodzieŜą Zespołu Szkół nr 3, przygotowując ją do  no-
wej sytuacji, związanej ze zmianą szkoły.  W najbliŜszym czasie planuje się 
równieŜ zorganizowanie  zwiedzania Zespołu Szkół nr 5 przez uczniów ZS nr 
3. 
-Radny Jacek Mrozowski zwrócił się z zapytaniem dotyczącym moŜliwości za-
trudnienia nauczycieli i pracowników administracyjnych likwidowanego Zespo-
łu Szkół nr 3. 
-Pani Dyrektor poinformowała, Ŝe pracownicy administracyjni ZS nr 3 znajdą 
zatrudnienie w innych szkołach, są równieŜ pracownicy obsługi, którzy osią-
gnęli wiek emerytalny i przejdą na emeryturę. Braknie etatu  dla jednego polo-
nisty oraz nauczyciela wychowania do Ŝycia w rodzinie. Pozostali nauczyciele 
zostaną zatrudnieni w Zespole Szkół nr 5. 

 
d) Wojewody Śląskiego  w sprawie repatriacji wraz z odpowiedzią Zastępcy Pre 
     zydenta Miasta  Pani Darii Szczepańskiej  (załącznik nr 12).   
 
e) Rady Rodziców przy Gimnazjum nr 5 z Oddziałami Integracyjnymi w Tychach 

(załącznik nr 13) i przyjęła do wiadomości.  
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Przewodnicząca poinformowała Komisję o wniosku Radnego Stefana Moćko w sprawie zor-
ganizowania wspólnego posiedzenia komisji Rady. Tematem  tego posiedzenia miałoby być 
budownictwo mieszkaniowe w Tychach. Przewodnicząca stwierdziła, iŜ zgodnie z zapropo-
nowanymi przez Radnego  tematami , w oparciu o przedmiot  działania,  Komisja Oświaty i 
Spraw Społecznych moŜe wypowiedzieć się tylko na temat programu przeciwdziałania groź-
bie eksmisji, przyjętego uchwałą Rady Miasta     

 
 

Ad.8   Na tym zakończono posiedzenie Komisji  - godzina: 17.00. 
Protokołowała: Agnieszka Siewier 
 

 
Przewodnicząca Komisji Oświaty  

 i Spraw Społecznych 
 
 

mgr Aleksandra Spisak - Golemo 
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